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Rada Miasta Katowice 
 
 
 
Protokół  z  XIII  sesji  IX kadencji samorządu. 
 
Data sesji: 27 marca 2025 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta przy ul. Młyńskiej 4.  
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:00                                                                                                                                                 
Godzina zakończenia sesji: 13:30 
Numery podjętych uchwał: XIII/220/25 do XIII/245/25 
Prowadzący obrady:  Przewodniczący Rady Miasta Katowice Pan Łukasz Borkowski   
 
                              
Protokołowała: Beata Musiał  
 
Zał. nr 1. Informacja międzysesyjna Prezydenta Miasta Katowice. 
Zał. nr 2. Sprawozdanie z pracy Rady Seniorów Miasta Katowice za okres kadencji 2021-2025. 
 
 
W sesji uczestniczyło 28 radnych ( na 28 ogółem). 
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Porządek obrad sesji  
wraz z zaproponowanymi zmianami  

1. Otwarcie sesji. 
2. Powołanie sekretarzy sesji. 
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
4. Przyjęcie protokołu z XII sesji. 
5. Zmiany w porządku obrad. 
6. Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Katowice w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie z pracy Rady Seniorów Miasta Katowice za okres kadencji 2021-2025. 
8. Prezentacja działalności Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach wraz  

z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta 
Katowice za 2024 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 
Programu pn. "Katowicka Karta Mieszkańca" za 2024 rok (DS-245/25). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Prezydenta Miasta 
Katowice z realizacji „Programu Profilaktyki i Promocji Zdrowia dla miasta Katowice 
na lata 2021-2027” w 2024 roku (DS-247/25). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego gminy 
Katowice pod nazwą „Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2025” (DS-248/25). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego i bezpieczeństwa przeciwpożarowego miasta Katowice  
w 2024 roku (DS-250/25). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego w 2024 roku (DS-251/25). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zadań realizowanych w 2025 r.  
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
(DS-252/25). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Przedszkola Nr 27 im. Plastusia  
i Tosi w Katowicach ul. Ks. Piotra Ściegiennego 27 do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
Nr 23 w Katowicach ul. Kazimiery Iłłakowiczówny 13 (DS-256/25). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 28 w Katowicach z połączenia Szkoły Podstawowej Nr 65 im. 
Gustawa Morcinka w Katowicach ul. Kukułek 2a i Przedszkola Nr 75 im. Jana 
Brzechwy w Katowicach ul. Drozdów 11c (DS-257/25). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II Stopnia  
Nr 10 w Katowicach Aleja Bolesława Krzywoustego 13 do Zespołu Szkół Zawodowych  
im. Romualda Mielczarskiego w Katowicach Aleja Bolesława Krzywoustego 13  
(DS-258/25). 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Przedszkola Nr 33 w Katowicach  
ul. Powstańców 23 do Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 1 im. Mikołaja Kopernika  
w Katowicach ul. Henryka Sienkiewicza 74 (DS-259/25). 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Przedszkola Nr 23 w Katowicach  
ul. Dębowa 3 do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 w Katowicach ul. Sportowa 29  
(DS-260/25). 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 
Gastronomicznych i Przemysłu Spożywczego - Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego w Katowicach (DS-261/25). 
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21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 26 w Katowicach z połączenia Szkoły Podstawowej Nr 1  
im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Katowicach ul. Jagiellońska 18 i Przedszkola Nr 
36 w Katowicach ul. Zacisze 2 (DS-262/25). 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 27 w Katowicach z połączenia Szkoły Podstawowej Nr 19  
m. Wojciecha Korfantego w Katowicach ul. Krzyżowa 12 i Przedszkola Nr 47  
z Oddziałami Integracyjnymi w Katowicach ul. Słoneczna 60 (DS-263/25). 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 
wierzytelności przysługujących Komunalnemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej  
w Katowicach z tytułu korzystania z uprzednio zajmowanego lokalu mieszkalnego 
położonego w Katowicach przy ul. Słonimskiego / oraz obecnie zajmowanego lokalu 
mieszkalnego położonego w Katowicach przy ul. Misjonarzy Oblatów / (DS-264/25). 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 
wierzytelności przysługującej Komunalnemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej  
w Katowicach z tytułu korzystania z uprzednio zajmowanego lokalu mieszkalnego 
położonego w Katowicach przy ul. Katowickiej / (DS-265/25). 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 
wierzytelności przysługujących Komunalnemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej  
w Katowicach z tytułu korzystania z uprzednio zajmowanych lokali mieszkalnych 
położonych w Katowicach przy ul. Karłowicza / oraz przy ul. Markiefki / (DS-272/25). 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz w budżecie miasta 
Katowice na 2025 rok (DS-276/25). 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
miasta Katowice na lata 2025-2050 (DS-277/25). 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Katowice  
w 2025 roku (DS-241/25). 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnikami przyrody  
2 drzewa rosnące na terenie miasta Katowice ( DS-270/25). 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego i wykazu 
kąpielisk na terenie Miasta Katowice w 2025 roku (DS-217/25). 
30a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Gliwicach skargi Pani A   B  -W    , prowadzącej 
Niepubliczne Przedszkole ,,       ” w Katowicach, na uchwałę Rady Miasta Katowice 
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych z budżetu miasta 
Katowice niepublicznym oraz publicznym szkołom i innym placówkom oświatowym 
prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne, oraz trybu przeprowadzania kontroli 
nieprawidłowości ich pobrania i wykorzystania (DS-278/25). 
30b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej  
na realizację inwestycji polegających na zakupie i montażu urządzeń służących  
do zatrzymania i wykorzystania wód opadowych i roztopowych w miejscu  
ich powstania na terenie miasta Katowice (DS-253/25). 

31. Rozpatrzenie skarg: 
a) dotyczącej wszczęcia procedury „Niebieskie Karty" (DS-254/25) 
b) dotyczącej nałożenia opłat dodatkowych za postój pojazdu w Strefach 

Płatnego Parkowania miasta Katowice ( DS-255/25). 
32. Komunikaty i wolne wnioski. 
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33. Zamknięcie sesji. 
 
Punkt 1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski otworzył obrady XIII sesji Rady Miasta Katowice  
IX kadencji samorządu. 
 
Powitał obecnych na sali Panów: Wiceprezydentów, Panią Skarbnik, Pana Sekretarza i Pana 
Dyrektora.  
Powitał Panie i Panów Radnych.   
 
Powitał pracowników Urzędu Miasta Katowice i miejskich jednostek organizacyjnych oraz 
przedstawicieli mediów.  
Także obecnych Przewodniczących Rad i Zarządów Dzielnic, mieszkańców Katowic przybyłych 
na sesję oraz  internautów.  
 
Powitał także Pana Artura Ormana Zastępcę Komendanta  Miejskiego Policji w Katowicach, 
Pana Arkadiusza Korzeniewskiego Komendanta Miejskiego Państwowej Straży  Pożarnej  
w Katowicach oraz byłego Przewodniczącego Rady Seniorów Miasta Katowice Pana Tadeusza 
Oczko. 

 
Przypomniał, że porządek obrad XIII sesji Rady Miasta Katowice został radnym dostarczony 
przy zawiadomieniach o sesji.  
 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady sesji są prawomocne. 
 
Zwyczajowo poinformowano publiczność przybyłą na dzisiejszą sesję, iż w związku  
z rozporządzeniem RODO dane osobowe dotyczące utrwalania wizerunku oraz wypowiedzi  
są zbierane w związku z nagrywaniem obrad Rady Miasta Katowice przez urządzenia 
rejestrujące obraz i dźwięk, jak również udostępniane na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej Miasta Katowice.  
 
Punkt 2.  Powołanie sekretarzy sesji.  
 
Na sekretarzy sesji, Prowadzący obrady zaproponował: Panią Radną Elżbietę Grodzką – 
Łopuszyńską oraz Pana Łukasza Hankusa.  
Wymienieni, wyrazili  zgodę. 
 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
sekretarzy sesji.  
Zostali oni powołani jednogłośnie, przy 25 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków, oprócz sekretarzy sesji,  Prowadzący obrady, zaproponował 
Pana Krzysztofa Pieczyńskiego na funkcję jej Przewodniczącego. 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%201,%20Data%2027.03.2025%2011.11.49.pdf
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Zainteresowany wyraził zgodę.  
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
Komisji Uchwał i Wniosków.  
Komisja taka została powołana  jednogłośnie, przy 27 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 4. Przyjęcie protokołu z XII sesji. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z XII sesji Rady Miasta Katowice  
z dnia 6 marca 2025 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miasta oraz na stronie BIP,  
w zakładce: Rada Miasta, Sesje, Protokoły. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał protokół  
z XII sesji IX kadencji samorządu pod głosowanie.  
Protokół przyjęto większością głosów, przy 26 głosach „za”, braku sprzeciwu i 1 głosie 
„wstrzymującym się”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 5. Zmiany w porządku obrad. 
Na podstawie § 10 ust. 3 Regulaminu Rady Miasta Katowice, stanowiącego załącznik  nr  3  
do Statutu Miasta Katowice Prezydent Miasta Katowice zawnioskował o zmiany   
w  porządku obrad polegające na: 
1. dopisaniu punktu 30a) Rozpatrzenie projektu uchwały w   sprawie   przekazania    
do   Wojewódzkiego   Sądu Administracyjnego  w   Gliwicach   skargi   Pani   AB-W,   
prowadzącej   Niepubliczne   Przedszkole   „            ”  w Katowicach, na uchwałę Rady Miasta 
Katowice w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych  z budżetu miasta 
Katowice niepublicznym oraz publicznym szkołom  i innym placówkom oświatowym 
prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne, oraz trybu przeprowadzania kontroli 
nieprawidłowości ich pobrania i wykorzystania (DS-278/25). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 27 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
2.Dopisaniu punktu 30b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji 
celowej na realizację inwestycji polegających na zakupie i montażu urządzeń służących do 
zatrzymania i wykorzystania wód opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania na 
terenie miasta Katowice (DS-253/25). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 27 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 6. Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Katowice w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że informacja o działalności Pana Prezydenta została 
radnym przekazana na E-sesję i mailowo. 

/Informacja międzysesyjna Prezydenta Miasta – zał. nr 1 do protokołu/ 
 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%203,%20Data%2027.03.2025%2011.13.30.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%204,%20Data%2027.03.2025%2011.14.07.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%205,%20Data%2027.03.2025%2011.16.14.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%206,%20Data%2027.03.2025%2011.16.46.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=145735
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Pan Radny Leszek Piechota  poprosił o sprawozdanie dotyczące wizyty na Tajwan (Smart City 
Summit & Expo) i Zero-Net, jeżeli chodzi o kwestie programu związanego  
z  inteligentnym transportem i niską emisyjnością. Dotyczy to także „inteligentnego 
transportu lotniczego i portów”. Podobnie, poprosił o krótkie sprawozdanie z wyjazdu  
do Cannes we Francji. Czy mieliśmy tam swój punkt wystawienniczy, jak np. Warszawa,  
czy był to tylko wyjazd studyjny i czy prezentowaliśmy coś ze swojej strony.  
Kolejne pytanie skierował do Wiceprezydenta Jarosława Makowskiego, konkretnie  
w związku z wyjazdem w ramach Stowarzyszenia Miast Edukacyjnych. „W jakim charakterze 
tam, Pan był, bo nie ma Pan pod swoim nadzorem ani Wydziału Edukacji, ani Wydziału 
Polityki Społecznej, a tymi tematami się tam zajmujemy. Chyba, że tam było Walne 
Zgromadzenie w tym czasie… Jaki był tam zakres czynności ze strony miasta i uzasadnienie 
tego wyjazdu, do Barcelony”.   
Pan Wiceprezydent Bogumił Sobula zobowiązał się udzielić pisemnej odpowiedzi Panu 
Radnemu. W sprawie wyjazdu do Francji, potwierdził, że od blisko dziesięciu lat mamy swoje 
stanowisko w Cannes, w dość eksponowanym miejscu. Sąsiadujemy z Warszawą. Wspólnie  
z nami, na tym stoisku prezentowała się Górnośląsko-Zagłębiowska Metropolia i trzech 
partnerów komercyjnych, którzy w formule konkurencyjnej zostali wyłonieni jako partnerzy 
biznesowi do tego wyjazdu.  
Wiceprezydent Jarosław Makowski wyjaśnił, że słowo: „educating” kojarzy się z edukacją, 
ale chodzi tutaj o miasta uczące się. Głównym przedmiotem tego spotkania było to, jak 
miasta zachowują się wobec zmian klimatu, a więc sprawy, które „mnie podlegają”. Po 
drugie, miasto Katowice należy do Stowarzyszenia od kilku lat. To, że stolica metropolii 
bierze udział w tego typu Stowarzyszeniach i przedstawia swój punkt widzenia, też wydaje 
się czymś oczywistym. Jesteśmy także w komitecie wykonawczym Stowarzyszenia.  
 
Pan Radny Leszek Piechota zapytał również czy podczas wymienionych wizyt podpisano 
jakieś memorandum, czy też inne porozumienia z innymi miastami lub z firmami 
technologicznymi ( dot. Tajwanu ).  
Pan Wiceprezydent Bogumił Sobula zobowiązał się udzielić pisemnej odpowiedzi Panu 
Radnemu.  

 
Punkt 7. Sprawozdanie z pracy Rady Seniorów Miasta Katowice za okres kadencji 2021-
2025. 
 
Pan Tadeusz Oczko były Przewodniczący Rady Seniorów Miasta Katowice przedstawił 
sprawozdanie za okres kadencji. 

/Sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu/ 
 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski  podziękował byłemu Panu Przewodniczącemu 
i całej Radzie za owocną pracę na rzecz katowickich seniorów w minionej kadencji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady stwierdził,  
że Rada Miasta Katowice zapoznała się ze sprawozdaniem z pracy Rady Seniorów Miasta 
Katowice za okres kadencji 2021-2025. 
 
Punkt 8. Prezentacja działalności Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach wraz  
z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie miasta Katowice 
za 2024 rok. 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=145736


 

str. 7 
 

 
Przewodniczący Rady przypomniał, że informacja została już przedstawiona i omówiona  
na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej. W E-sesji znajduje się także prezentacja. 
 
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
przedstawił dane statystyczne zawarte w prezentacji.  
Przewodniczący Rady podziękował, zarówno za przedstawioną prezentację, a w imieniu całej 
Rady Miasta, za pracę i służbę katowickiej Policji, realizującej dewizę: „pomagać  
i chronić”.  
 
Pan Radny Leszek Piechota także podziękował za sprawozdanie. Nawiązał do oficjalnego 
komunikatu wydanego przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji  
o przygotowaniu się obywateli do możliwości trzydniowego stanu kryzysowego, w którym 
mieszkaniec musi liczyć tylko na siebie. Jest to sytuacja związana z brakiem wody, prądu  
i innych mediów. Pan Radny chciał poznać zalecenia Pana Komendanta w tym zakresie  
i sugestie dla mieszkańców, co w takiej sytuacji robić. Jak liczyć na Policję, w jaki sposób się 
komunikować, jak ma wyglądać współodpowiedzialność obywateli w takiej sytuacji  
i sposób ich samoorganizacji. W sytuacji, kiedy wiele środków łączności zostanie 
wyłączonych, może dochodzić do akcji sabotażowych, a Policja może sobie z takim 
wyzwaniem, przy takiej ilości ludzi, nie poradzić. Czy widzi Pan Komendant,   
bazując na pewnych jednostkach samoorganizujących się, z zakresu obrony cywilnej   
i samopomocy, które np. w ramach łączności poprzez walkie-talkie z Policją, mogłyby być 
lepiej monitorowane i wspierane w takiej właśnie kryzysowej sytuacji. 
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że sytuacja opisana przez Pana Radnego, czyli działanie w sytuacjach kryzysowych, 
nie leżą w kompetencjach Policji, która jest jednostką wspomagającą w kwestii zarządzania 
kryzysowego. Policja odpowiada za dwa zakresy, czyli zamachy terrorystyczne i kwestie 
związane z zamachami bombowymi. Inne zagrożenia obywateli pozostają w gestii Straży 
Pożarnej. Policja jest więc jednym z elementów zarządzania kryzysowego. Jeżeli chodzi  
o łączność, to służby dysponują takimi systemami łączności awaryjnej. Ta komunikacja 
pomiędzy nami, a Zarządzaniem Kryzysowym, czy innymi służbami i instytucjami, które  
w tym systemie zarządzania kryzysowego funkcjonują, będzie utrzymana, pomimo tego,  
że doszłoby np. do jakiejś tragedii, typu wyłączenie Internet, czy łączności telefonicznej. 
Mamy także przewidziane procedury, w których w przypadku zerwania łączności i braku 
możliwości dotarcia do obywateli, udostępniamy nasze systemy nagłaśniające, w które  
radiowozy policyjne są wyposażone i w ten sposób, możemy przekazywać informacje  
o zagrożeniach. Jest jeszcze kontakt osobisty i w ten sposób przekazywanie sobie  
komunikatów.  
 
Pani Radna Elżbieta Grodzka-Łopuszyńska przywołała zgłoszenia na temat nocnych 
wyścigów samochodowych, które są bardzo uciążliwe dla mieszkańców. Jakie Policja 
podejmuje działania w tej sprawie. W przestrzeni medialnej słyszy się ostatnio  
o zatrzymywaniu kierowców, którzy utracili uprawnienia do kierowania pojazdami, 
najczęściej z powodu jazdy pod wpływem alkoholu, czy innych substancji. Czy w Katowicach 
też mamy do czynienia z takim zjawiskiem.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że niestety, często, praktycznie co drugi, trzeci dzień zatrzymywani są kierowcy, 
którzy z różnych powodów mają zatrzymane prawo jazdy. To nawet nie chodzi  
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o katowickich kierowców, ale tych, którzy po Katowicach się poruszają. Istnieją tzw. zakazy 
procesowe i administracyjne. Policja dokonuje zatrzymań. Wiedzą, kto na terenie Katowic, 
taki zakaz posiada. Kontrolują i monitorują takie osoby, pod kątem, czy nałożonego zakazu 
nie łamią. Co do procederu nielegalnych wyścigów samochodowych, to na terenie miasta się 
one nie odbywają. Ostatnie, odnotowane na terenie miasta, miały miejsce w latach 2007-
2008. Były to nielegalne wyścigi, organizowane na ul. Lotnisko i ul. Braci Woźniaków. Dzięki 
działaniom Policji, we współpracy z MZUiMem oraz Wydziałem Transportu UM, udało się te 
miejsca uczynić „nieprzyjaznymi” dla chętnych dla takich wyścigów ( progi zwalniające ). 
Jednak, na terenie miasta, odbywają się tzw. spoty, w miejscach  pustych parkingów wokół 
sklepów wielkopowierzchniowych, w porze wieczornej lub nocnej. Policja stara się,  
na podstawie wiedzy operacyjnej, przybyć na miejsce przed takim wydarzeniem  
i zabezpieczyć teren.  Eliminujemy np. pojazdy nieprzystosowane do ruchu. Staramy się 
przeciwdziałać i wyprzedzać takie plany. Mamy zgłoszenia od mieszkańców, np. szybkiej, 
hałaśliwej jazdy w godzinach nocnych po pustej ulicy. 
Pani Radna Elżbieta Grodzka-Łopuszyńska podchwyciła temat. Właśnie takie przypadki 
zgłaszają mieszkańcy Osiedla Paderewskiego i ul. Sokolskiej, gdzie często odbywa się głośna 
jazda nocna.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że monitorują sprawę, po otrzymanym zgłoszeniu, interweniują. Co do parametrów 
samochodów, związanych z głośnością, to Policja tego nie ocenia, gdyż właściwi do tego są 
diagności samochodowi, którzy dopuszczają pojazd do ruchu lub nie. To diagnosta sprawdza 
stan techniczny pojazdu.   
 
Pani Radna Ewa Sadkowska zapytała o bezpieczeństwo wokół dyskoteki „Energy” przy  
ul. Plebiscytowej. Pani Radna składała wniosek budżetowy o poprawę monitoringu  
i zapewnienie bezpieczeństwa przy tej ulicy,  także w okolicach Kinoteatru „Rialto”. W tym 
rejonie dochodzi do bójek, publiczność wychodząca z Kinoteatru czuje  
się zagrożona, dochodzi też wielokrotnie do naruszenia mienia (gabloty Kinoteatru).  
Czy Państwo przewidują poprawę stanu bezpieczeństwa w tym konkretnie rejonie 
Śródmieścia. 
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że w bieżącym roku planują rozpocząć działania w rejonie Śródmieścia wcześniej, 
niż dotychczas, gdyż  dotychczas następowało to w maju. Działania „Śródmieście” obejmują 
także rejon ul. Plebiscytowej. Nasilamy tam służbę patrolową, szczególnie w piątki i soboty, 
czyli podczas największego nasilenia ruchu w tej dyskotece. Nie często są zgłaszane 
incydenty, o których wspomina Pani Radna. Policja nie odnotowuje tam jakiś 
niebezpiecznych zachowań. Jedynie, w okresie letnim, kiedy tworzy się duża kolejka do 
Dyskoteki „Energy”, ujawniane są czasem takie wykroczenia, jak spożywanie alkoholu poza 
lokalem, czyny nieobyczajne, jak np. załatwianie potrzeb fizjologicznych w okolicy. Policja 
stara się monitorować ten teren i zniechęcać do popełniania wykroczeń. Odnotowywane 
tam przestępstwa, to m.in.: przywłaszczanie mienia, najczęściej telefonów, torebek, ale to 
wewnątrz lokalu, nie na zewnątrz.  
Pani Radna Ewa Sadkowska  odniosła się do słów Pana Komendanta o sprzyjającej patrolom 
pogodzie. „ A, co w takim razie z zimą i jesienią, kiedy szybciej staje się ciemno i sytuacja jest 
jeszcze trudniejsza. W takich okolicznościach, łatwiej się gdzieś schować…”.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że źle to wybrzmiało. Chodziło o pogodę sprzyjającą uczestnikom imprez,  
a nie patrolom, bo służba policyjna nie jest uzależniona od warunków pogodowych. Zasilamy 
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patrole, dostajemy wsparcie z Komendy Wojewódzkiej, z Oddziału Prewencji, także  
z tzw. nieetatowego Oddziału Wywiadowczego. Przewodnicy psów tropiących także są tam 
dyslokowani. Pojawiają się tam dodatkowe patrole.  
 
Pan Radny Jacek Kalisz zauważył, że w ostatnim czasie, w jednym z internetowych kanałów 
informacyjnych, ukazał się dość niepokojący reportaż dotyczący łatwości zakupu twardych 
narkotyków za pośrednictwem szeroko dostępnych ogłoszeń internetowych na terenie 
Warszawy. Mechanizm tego procederu jest na tyle prosty, że narkotyki dostarczane  
są bezpośrednio do klientów, jak posiłki z dowozem. Istnieje obawa, że w naszym mieście, 
także występuje ten problem. Zapytał, czy Policja jest tego świadoma i czy podjęła jakieś 
działania. 
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, niestety, że nie jest to żadna nowość. Takie zdarzenia ujawnialiśmy już wcześniej. 
Monitorujemy sprawę. Powołany jest specjalnie do tego typu przestępstw Referat 
Cyberprzestępczości Komendy Miejskiej Policji.  Dodatkowo, w Komendzie Wojewódzkiej, 
istnieje Wydział do zwalczania przestępczości internetowej. Policja, już kilka lat temu 
ujawniała narkotyki w przesyłkach, nadawanych przez kurierów. Z tym problemem  
się mierzymy. Zwalczane są takie grupy. Mamy nadzieję, że w przyszłości także skutecznie, 
będzie się to udawało.  
 
Pan Radny Adam Skowron zwrócił uwagę, że radni ze Śródmieścia mają często zgłoszenia, 
gdyż taka jest specyfika tej części miasta. Zapytał o zjawisko „zakopywania dziwnych 
przesyłek na terenie miasta…”. „Są widziani ludzie, którzy kopią nocami różne rzeczy na 
trawnikach. Czy to są narkotyki, czy w ogóle Państwo macie tutaj ten proceder jakoś 
monitorowany… To się dzieje pod domami, pod blokami. Czy macie Państwo informacje w 
ogóle, o tym, co się dzieje. Tam dzieci np. mogą też wykopać tego typu substancje i czy jest 
to uchwycone”  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że nie bardzo rozumie, o co chodzi. Nie znany jest mu taki proceder. Policja nie jest  
informowana o takich problemach.  
Pan Radny Adam Skowron wyjaśnił, że już rok temu, podczas kampanii wyborczej do 
samorządu, otrzymał trzy takie zgłoszenia z Osiedla Paderewskiego. Mieszkańcy informowali, 
że zgłaszali to Policji.  Ostatnio, na Koszutce, także otrzymał dwa tego typu zgłoszenia. 
Niedaleko Przedszkola. Ktoś kopie coś w ziemi, w nocy, później znajduje się obok tego 
miejsca, rozbite słoiki. Dziwna sytuacja. Mieszkańcy zapewniali, że zgłaszali to Policji. 
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że sprawdzi i rozezna sprawę. Może jest ona prowadzona w ramach innej 
działalności Policji.  
 
Pani Radna Beata Bala nawiązała do sprawozdania, gdzie podano, iż spotykacie się Państwo  
z mieszkańcami w dzielnicach. Pani Radna uczestniczy w takich spotkaniach. Są one bardzo 
dobrze przygotowane ze strony Policji, przede wszystkim merytorycznie. Problem jednak 
polega na tym, że uczestnictwo mieszkańców jest znikome. Zaproponowała, aby przemyśleć 
może, jakiś inny, szerszy sposób komunikacji z mieszkańcami. Może przy współpracy  
z Urzędem Miasta, poprzez gazetę, radio…  
 
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że Policja wykorzystuje wszystkie dostępne kanały informacyjne. Współpracujemy 
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w tym zakresie z Urzędem Miasta. Mamy także swoją stronę internetową. Do osób 
niekorzystających z Internetu, próbują trafić bezpośrednio, poprzez ogłoszenia na klatkach 
schodowych, ulotki w aptekach. Trudno orzec, co jeszcze można by zrobić. Policja 
wykorzystuje wszystko, czym dysponuje.  
Pani Radna Beata Bala zasugerowała zmianę formy takich spotkań, np. piknik, czy spotkanie, 
bo szkoda Państwa pracy.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że poza spotkaniami, organizują także pikniki, w ścisłej współpracy z UM. Chodzi  
o zminimalizowanie koszów. Wyznaczane lokale na takie spotkania, to najczęściej miejsca 
nieodpłatne, dlatego są to najczęściej świetlice, szkoły. Policja nie dysponuje na tyle dużym 
budżetem, więc korzysta z pomocy Urzędu Miasta w tym zakresie.  
 
Pani Radna Agnieszka Piątek zapytała o bezpieczeństwo na placach zabaw w porach 
nocnych. Czy są patrole, które kontrolują takie miejsca. Są zgłoszenia, w szczególności  
od mieszkańców Osiedla Tysiąclecia, o osobach spożywających alkohol w takich miejscach, są 
tam, w związku z tym, porozrzucane butelki. Pani Radna zapytała, czy inteligentny 
monitoring wychwytuje takie zdarzenia, a jeśli tak, to czy kierowany jest w to miejsce patrol 
policji.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że Policja wychwyci takie zdarzenie, pod warunkiem, że w danym miejscu jest 
zainstalowany monitoring. Otrzymujemy takie zgłoszenia i reagujemy. Patrole są, ale w ilości 
odpowiadającej istniejącym wakatom, czyli w miarę możliwości. Dostęp do monitoringu ma 
dyżurny Komendy Miejskiej. Gdyby takie niepokojące zjawisko zostało odnotowane  
i zarejestrowane, to interwencja zostanie podjęta.  
 
Pani Radna Magdalena Skwarek zauważyła, że w odniesieniu do wypowiedzi Pani Radnej 
Beaty Bali, to do niedawna istniała jeszcze możliwość kontaktu mieszkańców z Policją 
podczas sesji w Radach Dzielnic ( funkcjonują do 31 marca br.), w czasie których  dzielnicowi 
uczestniczyli i udzielali wyjaśnień. Pani Radna zapytała o procedurę Niebieskiej Karty oraz  
o tzw. ustawę „Kamilkową”. Czy zauważa Pan wzrost obciążenia w związku z tym, tego typu 
sprawami, w statystykach policyjnych.   
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że w kwestii monitorowania procedury Niebieskiej Karty, to w Katowicach istniał 
wysoki standard i takie sprawdzenia w rodzinach odbywały się regularnie. Nadal się tego 
trzymamy. Takich procedur, na terenie Katowic, na VII Komisariatów, mamy około 600. Nie 
jest to jakaś zatrważająca, czy bardzo duża liczba, tym bardziej, że chodzi tutaj o pracę 
dzielnicowych, którzy się tym zajmują. Policja stara się, aby wśród dzielnicowych nie było 
wakatów. Policja uzyskała dodatkowe uprawnienia, czyli „nakazy i zakazy”. Stosujemy je.  
W bardziej drastycznych przypadkach, to Prokuratura stosuje swoje środki zapobiegawcze. 
Wówczas, Policja już ich nie dubluje, co oczywiste. Policja ma termin 14 dni, później należy 
go przedłużyć, tryb prokuratorski, jest bardziej skuteczny i istnieje przy nim większa 
odpowiedzialność karna. Nie musimy wiec podejmować dodatkowych czynności  
w związku np. z ustawą „Kamilkową”, gdyż takie działania były podejmowane już wcześniej. 
Żadna to nowość dla Policji w tym zakresie. 
Pan Radny Mariusz Skiba zauważył, że w mieście, w ciągu ostatnich lat, zmienia się struktura 
społeczna. Stajemy się miastem internacjonalistycznym. Istnieje większa różnorodność grup 
etnicznych, narodowościowych. W kontekście, np. informacji napływających z Warszawy,  
w której pojawiły się nowe grupy przestępcze z rejonu Kaukazu, czy w Katowicach, również 
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odnotowuje się to niepokojące zjawisko. Pan Radny zapytał, jak sobie z nimi radzicie i jak 
wygląda kwestia ewentualnej współpracy w tym temacie w ramach INTERPOLu. Czy działacie 
także prewencyjnie na tym polu ? 
Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach wyjaśnił, 
że nie jest tajemnicą, że chociażby z powodu trwającej wciąż wojny w Ukrainie, w mieście, 
pojawiło się bardzo dużo osób z zagranicy. Wśród nich, jak w każdej grupie, pojawiają się 
tacy, którzy popełniają przestępstwa, czy wykroczenia. Dla Katowic, to żadna nowość, gdyż 
cudzoziemców mieliśmy już wcześniej. Działają. Abstrahując od konkretnej narodowości,  
w każdym państwie i w każdej narodowości występują przestępcy. Nie ma jakiś wyjątkowych 
nacji. Zlikwidowaliśmy kilka takich grup, które m.in. trudniły się napadami na kantory, 
kradzieżą katalizatorów z samochodów, czyli tzw. wąskimi „specjalizacjami”. Często 
uprawiają oni taką jakby „turystykę przestępczą”. Nam udało się kilka takich grup 
zlikwidować. Współpraca z międzynarodowymi  instytucjami, czy też z Agencją 
Bezpieczeństwa Wewnętrznego, cały czas się odbywa.    
 
Pan Radny Adam Lejman-Gąska zapytał, czy miasto Katowice prowadzi statystyki odkrytych 
miejsc składowania, nie tylko narkotyków, ale także przedmiotów pochodzących  
z przestępstw. Dochodziły do Pana Radnego informacje, że przestępcy wykorzystują również 
do swoich celów np. domki dla kotów, aby przez krótki czas składować w nich zdobyte fanty. 
Podobnie, na terenie miasta znajdują się pojazdy, służące jako „dziuple”  
do przechowywania przedmiotów pochodzących z przestępstw. Czy posiadamy takie 
statystyki i likwidujemy te miejsca.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że Policja nie prowadzi takich rejestrów, czy takich statystyk. Takie informacje 
zbierane są dla własnych potrzeb, na zasadzie danych operacyjnych Policji, których z natury 
rzeczy, nie udostępniamy. Odkąd powstała przestępczość, to przestępcy stale szukają 
nowych pomysłów i sposobów, aby nie wykryć sprawców i uniknąć kary.  
 
Pan Radny Adam Szymczyk zauważył, że problem sprzedaży narkotyków, jest widoczny 
także w dzielnicy Koszutka ( centrum miasta ). Jest dużo zgłoszeń w tej sprawie. Dzielnicowi  
z tego rejonu o tym wiedzą. Problem jest poważny i stanowi wyzwanie dla Policji.  
Pan Radny, w związku z budową prowadzoną w okolicach ul. Kozielskiej  zapytał, czy Policja 
może nakładać mandaty za permanentne zabrudzanie tej drogi przez pojazdy wyjeżdzające  
z błotem z budowy.  
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
wyjaśnił, że w przypadku zabrudzania drogi przez pojazdy wyjeżdzające z budowy, Policja 
może tylko nałożyć mandat lub skierować wniosek do sądu, gdyż nie ma podstawy do 
zatrzymania dowodu rejestracyjnego pojazdu. Współpracuje także w takich sprawach  
z Miejskim Zarządem Ulic i Mostów, gdyż ma on możliwości wywarcia przymusu  
na prowadzącym takie roboty, aby samochody przed wyjazdem wyczyścić, a w przypadku ich 
zabrudzenia, usunąć błoto z drogi. Realizują więc takie czynności, w miarę możliwości.  
 
Pan Radny Jacek Kalisz uzupełnił swoją poprzednia wypowiedź. Nie było trudno znaleźć 
ogłoszenie o sprzedaży narkotyków w sieci. Jest z tym, więc, duży problem.   
Pan Komendant Artur Orman Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Katowicach 
stwierdził, że nie jest zdziwiony. Polska to nie Białoruś, abyśmy cenzurowali, czy blokowali 
Internet. Monitorujemy problem w sieci. Staramy się sprawców, rozprowadzających 
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narkotyki, zatrzymywać. Wszystkich się nie uda, ale w żadnym kraju, takiej skuteczności  
nie ma.   
 
Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń, Prowadzący obrady stwierdził, że Rada Miasta 
Katowice zapoznała się  informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego  
na terenie miasta Katowice za 2024 rok. 
 
Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 
Programu pn. "Katowicka Karta Mieszkańca" za 2024 rok (DS-245/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-245/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej oraz Powiatowej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego. 

 
Pan Radny Leszek Piechota zapytał o tabelę przedstawiającą potencjalne skutki stosowania 
Karty Mieszkańca ze względu na zmniejszone dochody. „Nie ma tutaj porównania, czy gdyby 
nie było tych zniżek, to automatycznie nie nastąpiłoby zmniejszenie ilości chętnych 
korzystających z instytucji kultury, basenów i innych obiektów MOSiRu. Wydaje się, że ta 
tabela powinna być uzupełniona, ile osób korzystało z tych obiektów, które są mieszkańcami 
Katowic, a ile, które nie są mieszkańcami Katowic lub są mieszkańcami, ale nie posiadają 
takiej karty. Wtedy…ten obraz byłby bardziej wiarygodny”.  Pan Radny nawiązał jeszcze do 
basenu znajdującego się w „Spodku”. Była tam sugestia i zobowiązanie ze strony Pana 
Prezydenta, aby obiekt ten był też objęty Kartą. Do dzisiaj, nie jest. Nie jest tutaj 
uwzględniona ani Karta Dużej Rodziny, ani Karta Mieszkańca, nie wspominając o seniorach. 
Czy my mamy wpływ na ten Zarząd, pomimo sugestii Prezydenta i oficjalnego pisma.  
Poza tym, Pan Radny podsumował, że nie ma zastrzeżeń do przedłożonego  sprawozdania. 
Pan Wiceprezydent Maciej Biskupski w kwestii pozyskiwania partnerów, którzy są częścią 
projektu Katowickiej Karty Mieszkańca, wyjaśnił, że szczególnie w ostatnim czasie bardzo 
intensywnie pracujemy i pozyskujemy szereg nowych projektów, nie tylko przedsiębiorców  
z Katowic, ale również spoza miasta.  
Jeżeli chodzi o dostępność basenów, to w miarę możliwości, mieszkańcy mogą korzystać  
z bardzo preferencyjnych rozwiązań na terenie trzech basenów katowickich. Kolejne dwa  
są planowane. Ta oferta pokrywa się z zapotrzebowaniem mieszkańców. Jeśli chodzi  
o tabelę, o którą Pan Radny pytał, to nie dostrzega celu sporządzania takiej informacji. Nie 
możemy oczekiwać od przedsiębiorców, żeby na potrzeby Katowickiej Karty Mieszkańca 
przygotowywali takie statystyki. Wydaje się, że już sam fakt, iż są partnerem i udostępniają 
mieszkańcom Katowic, na preferencyjnych zasadach i warunkach swoje usługi, jest 
wystarczającym gestem. Nie chcemy więc, przerzucać na przedsiębiorców dodatkowego 
obowiązku sporządzania statystyk. 
Pan Radny Leszek Piechota stwierdził, że była to tylko sugestia. Nie kwestionuje 
przedstawionego sprawozdania. W przypadku spółek miejskich, takie dane wydają się dość 
istotne. Jak spółka analizuje swoje straty, musi sporządzić to w sposób obiektywny  
i rzeczowy, w oparciu o fakty. Opieranie się tylko na tym, że „mamy jakąś ilość mieszkańców 
korzystających z basenów, np. Wodociągi. Załóżmy, że jest ich tam 70 % i zakładanie,  
że gdyby nie ta Karta Mieszkańca, to nie mielibyśmy takiej straty…, jest dalece niestosowne, 
bo wiadomo, że gdyby ta cena, dla mieszkańców Katowic była taka, jak pozostałych,  
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to tych mieszkańców na tym basenie nie byłoby 100 tysięcy, tylko 50 tysięcy, bo wiele osób 
by z tego nie korzystało. Taki sposób wyliczenia potencjalnych strat, które ewentualnie  
są podstawą do tego, żeby potem żądać podwyżki wody dla mieszkańców, moim zdaniem, 
jest niewłaściwe, bo tutaj jest ta kontynuacja. W końcu, te baseny obciążają bilans spółki, 
jako całości”. To jest sugestia, żeby może zmienić metodykę oceny skutków finansowych dla 
tych jednostek organizacyjnych, czy spółek.  
Pan Wiceprezydent Maciej Biskupski zapewnił, że usługi świadczone na rzecz mieszkańców 
nie są rozpatrywane w kategorii strat, tylko zysków i korzyści.  
 
Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/220/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Prezydenta 
Miasta Katowice z realizacji „Programu Profilaktyki i Promocji Zdrowia dla miasta Katowice 
na lata 2021-2027” w 2024 roku (DS-247/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-247/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/221/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego 
gminy Katowice pod nazwą „Korpus Wsparcia Seniorów na rok 2025” (DS-248/25) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-248/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/222/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego i bezpieczeństwa przeciwpożarowego miasta Katowice w 2024 roku 
(DS-250/25). 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-250/25. 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145743&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%207,%20Data%2027.03.2025%2012.50.16.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145744&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%208,%20Data%2027.03.2025%2012.50.55.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145745&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%209,%20Data%2027.03.2025%2012.51.30.pdf
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Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej. 
 
Pani Radna Magdalena Skwarek zapytała o dwa miejsca, tj. ul. Barcelońską ( rzeka Mleczna) 
i ul. Wspólną. Zdarza się, że rzeka Mleczna wylewa nie tylko podczas powodzi, ale także przy 
większych opadach. Pani Radna zapytała, czy planowane są dodatkowe działania 
przeciwdziałające takim podtopieniom, albo jakie zostały tam już wykonane.  
Rów Piotrowicki, także przy ul. Barcelońskiej. On wylewa nawet przy niewielkich opadach. 
Nasiliły się te kwestie po wybudowaniu szeregowej zabudowy przy tej właśnie ulicy. 
Czy podjęte będą działania, albo jakie zostały już podjęte. 
Pan Tomasz Kępa Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego wyjaśnił, że w sprawie rzeki 
Mlecznej warto zauważyć, że już od roku trwają intensywne prace prowadzone przez 
Katowickie Inwestycje wespół z Wodami Polskimi. Uregulowanie koryta tej rzeki oraz 
poprawienie całej inżynierii wokół tego cieku wodnego jest w trakcie realizacji. Występujące 
dotychczas problemy, w perspektywie najbliższego roku, zostaną w znacznym stopniu 
ograniczone, czy nawet całkowicie wyeliminowane. Intensywność prac jest duża.  
 
Pan Radny Adam Lejman-Gąska zapytał o utrzymanie drożności przepustu na jednej z ulic  
w Zarzeczu, przy rzece Mlecznej. We wrześniu ubiegłego roku wystąpiły tam wzmożone 
opady i wylewająca się woda podchodziła do pobliskich posesji. Czy możemy zapewnić 
mieszkańców, że ten przepust jest na bieżąco monitorowany, a nieczystości i występujące 
przeszkody, usuwane.  
Pan Wiceprezydent Bogumił Sobula wyjaśnił, że przy ciekach przebiegających przez tereny 
zielone, mamy do czynienia z dwoma rodzajami problemów. Pierwsza sprawa dotyczy tego, 
że koryto tych płytkich i wąskich w przekroju cieków, jest szybko zamulane. W związku z tym, 
woda, przy intensywniejszych opadach, niesie ze sobą, głównie piasek, a ilość tego piasku, 
tempo zamulania, powoduje, że w ciągu dwóch lat, poziom dna jest w stanie podnieść  
się o jakieś pół metra. Dodatkowo, pojawia się problem zarastania skarp i brzegów tych 
cieków, co powoduje, że przy intensywnych opadach, ten przepływ wody jest znacznie 
wolniejszy, utrudniony. W przekroju takiego cieku, strumienia, zmieści się mniej wody. 
Działania Wydziału Zarządzania Kryzysowego, Katowickich Inwestycji i Wód Polskich 
koncentrują się na tym, że dzielimy się pracą, składamy razem o finansowanie i okresowo, 
brzegi tych cieków są czyszczone, trawa jest wycinana, a nadmiar osadu jest usuwany. To jest 
działanie doraźne. Działanie systemowe polegać ma na tym, że w tych miejscach, które  
są szczególnie narażone na zalania, powinny się pojawić zbiorniki retencyjne, gdzie nadmiar 
wody, w sposób bezproblemowy, nieszkodliwy dla mieszkańców mógłby się gromadzić.  
W sposób kontrolowany, w określonych miejscach, te cieki mogłyby wylewać. Pracujemy nad 
takimi systemowymi rozwiązaniami.  
Prezydent Miasta podpisał list intencyjny z Wodami Polskimi, wdrażany jest kompleksowy 
program modernizacji i przygotowanie tych cieków wodnych na tego typu sytuacje, gdyż  
z deszczami nawalnymi mamy coraz częściej do czynienia, gdy poziom wód, w bardzo 
krótkim czasie,  raptownie się podnosi.  
Przepust przy ul. Grota Roweckiego w Zarzeczu to przepust okularowy, czyli taki, który  
w środku ma wzmocnienie betonowe. Z jednej strony jest stabilniejszy, ale z drugiej, przy 
intensywnych opadach, kiedy mocna woda niesie duże zanieczyszczenie, w tym gałęzie  
i konary, to ze względu na tę przeszkodę w środku, osad osadza się na przepuście.  MZUiM, 
wspólnie z Katowickimi Inwestycjami ma przygotowany program sukcesywnej wymiany tych 
przepustów na takie, których prześwit i szerokość, a w związku z tym pole, jest znacznie 
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większe. W ciągu najbliższym dwóch, trzech lat, sytuacja w tym zakresie, generalnie,  
na południu miasta, ulegnie bardzo znaczącej poprawie.  
 
Wobec braku dalszych uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/223/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
                                                           
Punkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprawozdania z realizacji Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego w 2024 roku (DS-251/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-251/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej oraz Powiatowej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/224/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zadań realizowanych w 2025 
r. ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (DS-252/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-252/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej i Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/225/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Przedszkola Nr 27  
im. Plastusia i Tosi w Katowicach ul. Ks. Piotra Ściegiennego 27 do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 23 w Katowicach ul. Kazimiery Iłłakowiczówny 13 (DS-256/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-256/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145746&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2010,%20Data%2027.03.2025%2012.59.27.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145751&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2011,%20Data%2027.03.2025%2013.00.11.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145753&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2012,%20Data%2027.03.2025%2013.00.48.pdf
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/Uchwała nr XIII/226/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 28 w Katowicach z połączenia Szkoły Podstawowej Nr 65 im. Gustawa 
Morcinka w Katowicach ul. Kukułek 2a i Przedszkola Nr 75 im. Jana Brzechwy  
w Katowicach ul. Drozdów 11c (DS-257/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-257/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/227/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Branżowej Szkoły II Stopnia 
Nr 10 w Katowicach Aleja Bolesława Krzywoustego 13 do Zespołu Szkół Zawodowych  
im. Romualda Mielczarskiego w Katowicach Aleja Bolesława Krzywoustego 13 (DS-258/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-258/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/228/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Przedszkola Nr 33  
w Katowicach ul. Powstańców 23 do Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 1 im. Mikołaja 
Kopernika w Katowicach ul. Henryka Sienkiewicza 74 (DS-259/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-259/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/229/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145754&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2013,%20Data%2027.03.2025%2013.01.39.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145756&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2014,%20Data%2027.03.2025%2013.02.19.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145759&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2015,%20Data%2027.03.2025%2013.02.55.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145762&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2016,%20Data%2027.03.2025%2013.03.33.pdf
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Punkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie włączenia Przedszkola Nr 23  
w Katowicach ul. Dębowa 3 do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 w Katowicach  
ul. Sportowa 29 (DS-260/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-260/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/230/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 
Gastronomicznych i Przemysłu Spożywczego - Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego w Katowicach (DS-261/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-261/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/231/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 26 w Katowicach z połączenia Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w Katowicach ul. Jagiellońska 18 i Przedszkola Nr 36 w Katowicach  
ul. Zacisze 2 (DS-262/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-262/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/232/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego Nr 27 w Katowicach z połączenia Szkoły Podstawowej Nr 19 im. Wojciecha 
Korfantego w Katowicach ul. Krzyżowa 12 i Przedszkola Nr 47 z Oddziałami Integracyjnymi 
w Katowicach ul. Słoneczna 60 (DS-263/25). 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145764&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2017,%20Data%2027.03.2025%2013.04.06.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145769&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2018,%20Data%2027.03.2025%2013.04.37.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145770&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2019,%20Data%2027.03.2025%2013.05.17.pdf
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Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-263/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Edukacji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/233/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 
wierzytelności przysługujących Komunalnemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej  
w Katowicach z tytułu korzystania z uprzednio zajmowanego lokalu mieszkalnego 
położonego w Katowicach przy ul. Słonimskiego / oraz obecnie zajmowanego lokalu 
mieszkalnego położonego w Katowicach przy ul. Misjonarzy Oblatów / (DS-264/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-264/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/234/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 
wierzytelności przysługującej Komunalnemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej  
w Katowicach z tytułu korzystania z uprzednio zajmowanego lokalu mieszkalnego 
położonego w Katowicach przy ul. Katowickiej / (DS-265/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-265/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/235/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 
wierzytelności przysługujących Komunalnemu Zakładowi Gospodarki Mieszkaniowej  
w Katowicach z tytułu korzystania z uprzednio zajmowanych lokali mieszkalnych 
położonych w Katowicach przy ul. Karłowicza / oraz przy ul. Markiefki / (DS-272/25). 
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145771&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2020,%20Data%2027.03.2025%2013.05.58.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145772&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2021,%20Data%2027.03.2025%2013.06.56.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145773&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2022,%20Data%2027.03.2025%2013.07.40.pdf
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Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-272/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/236/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz w budżecie miasta 
Katowice na 2025 rok (DS-276/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-276/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/237/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej miasta Katowice na lata 2025-2050 (DS-277/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-277/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/238/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 
Katowice w 2025 roku (DS-241/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-241/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Klimatu i Środowiska. Powiatowa Rada Działalności 
Pożytku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145775&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2023,%20Data%2027.03.2025%2013.08.25.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145777&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2024,%20Data%2027.03.2025%2013.08.59.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145778&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2025,%20Data%2027.03.2025%2013.09.31.pdf
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/Uchwała nr XIII/239/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnikami przyrody 2 
drzewa rosnące na terenie miasta Katowice ( DS-270/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-270/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Klimatu i Środowiska. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/240/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania) 
 
Punkt 30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia sezonu kąpielowego  
i wykazu kąpielisk na terenie Miasta Katowice w 2025 roku (DS-217/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-217/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Sportu w wersji poddanej konsultacjom 
społecznym na Platformie Konsultacji Społecznych. Podczas konsultacji nie zgłoszono uwag. 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/241/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 30a) Rozpatrzenie projektu uchwały w   sprawie   przekazania   do   Wojewódzkiego   
Sądu Administracyjnego  w   Gliwicach   skargi   Pani   AB-W,   prowadzącej   Niepubliczne   
Przedszkole   „            ”  w Katowicach, na uchwałę Rady Miasta Katowice w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji udzielanych  z budżetu miasta Katowice niepublicznym oraz 
publicznym szkołom  i innym placówkom oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne 
i prawne, oraz trybu przeprowadzania kontroli nieprawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania (DS-278/25) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-278/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/242/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145779&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2026,%20Data%2027.03.2025%2013.10.12.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145780&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2028,%20Data%2027.03.2025%2013.11.18.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145781&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2029,%20Data%2027.03.2025%2013.12.06.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145782&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2030,%20Data%2027.03.2025%2013.13.01.pdf
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Punkt 30b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej  
na realizację inwestycji polegających na zakupie i montażu urządzeń służących  
do zatrzymania i wykorzystania wód opadowych i roztopowych w miejscu ich powstania 
na terenie miasta Katowice (DS-253/25) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-253/25. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Klimatu i Komisji Budżetu w wersji poddanej 
konsultacjom społecznym na Platformie Konsultacji Społecznych. Podczas konsultacji  
nie zgłoszono uwag. 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/243/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 31. Rozpatrzenie skarg. 
a) dotyczącej wszczęcia procedury „Niebieskie Karty" (DS-254/25) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-254/25. 
Projekt stanowi inicjatywę uchwałodawczą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Adam Skowron przedstawił projekt uchwały. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/244/25/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
b) dotyczącej nałożenia opłat dodatkowych za postój pojazdu w Strefach Płatnego 
Parkowania miasta Katowice ( DS-255/25). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-255/25. 
 
Projekt stanowi inicjatywę uchwałodawczą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Adam Skowron przedstawił projekt uchwały. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto jednogłośnie, przy 28 głosach „za”.  

/Uchwała nr XIII/245/25/ 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145783&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2031,%20Data%2027.03.2025%2013.13.59.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145784&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2032,%20Data%2027.03.2025%2013.15.41.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=145786&menu=660
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( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 32. Komunikaty i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady przekazał kilka komunikatów sesyjnych:  
1. przypomniał o konieczności złożenia oświadczenia majątkowego za 2024 r. do końca 
kwietnia br. wraz PIT-em. Poprosił o złożenie wymaganego oświadczenia w Biurze Rady 
Miasta w 2 egzemplarzach z PITem w ustawowym terminie - do 30 kwietnia br. (środa) – 
osobiście lub pocztą. 
2. Przewodniczący Rady Gminy Jasienica, przesłał do wiadomości, uchwałę nr XIII/139/25 
Rady Gminy Jasienica z dnia 20 marca 2025 r. w sprawie  poparcia apelu Rady Miasta 
Rybnika wyrażonego w formie uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024 r.,  
( dotyczącego poparcia Rady Miasta Rybnika w związku z wystąpieniem przez ten organ  
z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie sprzeciwu wobec planów przedwczesnego 
zamknięcia Elektrowni Rybnik).  
3. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach doręczył prawomocne orzeczenie wyroku  
z dnia 4 marca 2024 r. w sprawie ze skargi na uchwałę Rady Miasta Katowice  nr XLI/916/21  
z dnia 25.11.2021 r. w przedmiocie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
miasta Katowice na lata 2021-2025, stwierdzając: 
-  nieważność § 19 ust. 4-7 oraz ust. 8 zd. 2 zał. do zaskarżonej uchwały, 
- nieważność § 1 ust. 2 pkt 2, § 9 ust. 2, ust. 3 oraz ust. 4 w zakresie „3” załącznika nr 7  
do zaskarżonej uchwały, 
- umorzył postepowanie w zakresie § 1 ust. 2 pkt 1 i § 9 ust. 1 załącznika nr 7 do zaskarżonej 
uchwały.  

 
Pan Radny Leszek Piechota zapytał o Katowickie Wodociągi. Czy wystosowane zostało  
w ostatnim czasie pismo przez Prezesa tej spółki do Wód Polskich o skrócenie czasu 
obowiązywania obecnie stosowanej stawki za wodę. Jeżeli tak, to o jaką kwotę. Obecne 
stawki obowiązują od listopada 2024 r., zostały one podniesione na wniosek Pana Prezesa, 
mimo, że miały obowiązywać przez trzy lata.  
Ponadto zapytał o negocjacje związane z pozyskaniem akcji GTLu. Jak one przebiegają, jaki 
jest postęp tych rozmów i czy miasto Katowice w związku z tymi rozmowami, przewiduje 
zwiększenie kredytu zaciągniętego w banku ( obecnie zabezpieczono na ten cel w budżecie 
miasta 65 mln zł ). 
Pan Wiceprezydent Bogumił Sobula wyjaśnił, że w kwestii Katowickich Wodociągów, nie 
posiada takiej wiedzy. Rozumiejąc znaczenie tej sprawy, po uzyskaniu danych, udzieli 
wyjaśniań wprost, na maila Panu Radnemu.  
Co do zakupu akcji GTL, to uruchomione zostały procedury związane z wyceną akcji  
po stronie nabywców ( Miasto Katowice i Województwo Śląskie). Ta wycena powinna być 
gotowa na koniec kwietnia br. Wówczas podejmiemy wspólną decyzję o przygotowaniu 
oferty, z naszej strony, w stosunku do zbywającego, czyli do Węglokoksu. W ślad za tym będą 
szły stosowne propozycje Prezydenta Miasta skierowane do Rady Miasta dotyczące 
przygotowania puli środków, które umożliwią złożenie takiej oferty. O jej wartości nie można 
na razie mówić, gdyż nie ma jeszcze wyceny akcji. Sprawa powinna się sfinalizować  
w połowie roku, gdyż w całym procesie potrzebne są jeszcze różnego rodzaju zgody, m.in. 
Ministerstwa Transportu, zahacza to także o względy obronności oraz Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. Mamy przeanalizowane sprawy proceduralne i wszystkie je,  
w porozumieniu z Marszałkiem Województwa,  realizujemy. Nie wiemy jeszcze, jak będzie 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%2013,%20Glosowanie%2033,%20Data%2027.03.2025%2013.16.46.pdf


 

str. 23 
 

wyglądała oferta, więc trudno obecnie przesądzać, czy będzie się to odbywać poprzez 
zwiększenie kredytu zaciągniętego przez miasto.  
 
Pani Radna Magdalena Skwarek przypomniała, że pod koniec listopada ubiegłego roku 
wstrzymano nabory do programu „Czyste Powietrze”. 31 marca br. te nabory wracają.  
W związku z tym zapytała, czy i jakie działania podjęło miasto w okresie pomiędzy i czy cele 
były tożsame z tym programem.  
Pan Wiceprezydent Jarosław Makowski wyjaśnił, że jesteśmy jedynie dystrybutorem tych 
środków, nie organizatorem. Jest nim Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. Miasto 
zasygnalizowało, że Katowice chcą uczestniczyć w tym programie. Teraz, czekamy na 
instrukcje dla tego programu w nowej odsłonie. Chodzi o to, aby środki, które będą 
przeznaczona dla odbiorców, rzeczywiście do nich trafiały, a nie, jak dotąd, głównie  
do podmiotów wyspecjalizowanych w pisaniu tych projektów, czyli do instytucji 
pośredniczących. Taki był cel wstrzymania dotychczasowego programu i wymyślenia go na 
nowo.   
Nowe zasady, Pan Wiceprezydent zobowiązał się wysłać na maila Państwu Radnym.  
 
Pan Radny Leszek Piechota zwrócił uwagę, że w oficjalnym komunikacie mamy mowę  
o zagrożeniu wojennym. Musimy liczyć się nawet z kilkudniowym brakiem możliwości 
dostarczenia wody, gazu, prądu itp. Z czym to się wiąże. Taki port lotniczy, w sytuacji 
zagrożenia wojennego i wystąpienia konfliktu zbrojnego, przejdzie automatycznie pod zarząd 
komisaryczny. Posiadane udziały trzeba będzie obowiązkowo przekazać na rzecz Skarbu 
Państwa. W sytuacji dłuższego konfliktu, który miałby miejsce ( nawet nie musi on wystąpić 
na naszych terenach), automatycznie ilość przewozów pasażerskich, ulegnie całkowitemu 
zmniejszeniu. Mamy wówczas do czynienia ze spółką, która stanie się całkowicie deficytowa  
i będzie przynosiła straty. W związku z tym, Pan Radny nadal sugeruje refleksję  
i zastanowienie, czy w okolicznościach zagrożenia, w obecnej sytuacji światowej, tak duże 
obciążenie finansowe połączone z zaciągnięciem dużego kredytu, nie jest zbyt dużym 
ciężarem dla miasta, w sytuacji, kiedy rzeczywiście ten konflikt nastanie i ta spółka może stać 
się wielkim obciążeniem finansowym dla nas samych. Poprosił, aby wziąć to pod uwagę  
i mieć to na względzie, w interesie mieszkańców.   
 
Pan Radny Mariusz Skiba w nawiązaniu do pytania zadanego przez Panią Radną Magdalenę 
Skwarek, z pewnej perspektywy działań Prezydenta Miasta Katowice, zauważył, że podjęte 
działania miasta dosyć mocno wyprzedzały program „Czyste Powietrze”. Dokładaliśmy  
do niego znaczne środki finansowe. W okresie już nieobowiązywania starego programu  
i braku nowego, mieszkańcy mogli skorzystać z bardziej tradycyjnego rozwiązania, 
zaproponowanego przez Prezydenta Miasta.  
 
Pani Radna Magdalena Skwarek stwierdziła, że jej wątpliwość wynika z zapytań, ponieważ 
mieszkańcy różnych dzielnic nieco inaczej do tego tematu podchodzą. Nie zawsze wydźwięk 
tego, co w mieście, na rzecz ekologii i czystego powietrza się dzieje, jest dla wszystkich 
czytelne. Istniały obawy, że wstrzymanie programu, odbędzie się ze szkodą dla mieszkańców.  
Pan Wiceprezydent Jarosław Makowski wyjaśnił, że wstrzymanie, nie oznacza rezygnacji 
programu. Chodziło przede wszystkim o to, aby uszczelnić system, aby środki, które mają 
trafić do mieszkańców, rzeczywiście do nich trafiały, a nie do firm pośredniczących w tym 
programie. Program startuje w nowej odsłonie. W mieście Katowice, możliwości finansowe  
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i wsparcie miasta dla czystego powietrza są duże. Wzorowo działa Miejskie Centrum Energii  
i tam można kierować zainteresowanych dofinansowaniem mieszkańców.   
 
Na koniec, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski złożył życzenia świąteczne,  
w związku z faktem, iż kolejna sesja odbędzie się, jak podano, w dniu 28.04. br., czyli już po 
Świętach.  
 
Punkt 33. Zamknięcie sesji.                                                                                                     
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zakończył 
obrady XIII sesji IX kadencji samorządu o godz. 13.30. 
 
Protokołowała:                                                               Prowadzący obrady: 
 
Beata Musiał                                                                       Przewodniczący  
                                                                                         Rady Miasta Katowice  
                                               
                                                                                             Łukasz Borkowski 
 

 


